
Protokół Nr LIII/23 

 
z obrad LIII sesji Rady Miasta Siemiatycze, 

która odbyła się w sali Siemiatyckiego Ośrodka Kultury 

w dniu 29 grudnia 2023 roku 

 

Obrady LIII sesji Rady Miasta Siemiatycze rozpoczęły się o godzinie 13:00.  
 

W obradach LIII sesji na stan 15 radnych uczestniczyło 15, według załączonej do 
protokołu listy obecności (Załącznik Nr 1). 

Radni obecni na LIII sesji: 

1. Marek Bogucki 

2. Przemysław Chraniuk 

3. Melania Grygoruk 

4. Tomasz Jakowiuk 

5. Katarzyna Jarocka 

6. Antoni Kosieradzki 

7. Jerzy Korowicki 

8. Igor Mironkiewicz 

9. Katarzyna Nayda 

10. Paweł Onieszczuk 

11. Jerzy Roszczenko 

12. Łukasz Rybałtowski 

13. Igor Śnieżko 

14. Marcin Usakiewicz 

15. Agnieszka Monika Zalewska 

 

Do punktu 1 - otwarcie obrad. 
Obrady LIII sesji Rady Miasta Siemiatycze w dniu 29 grudnia 2023 r. otworzyła 
Przewodnicząca Rady Miasta – Agnieszka Zalewska. Przewodnicząca na wstępie 
powitała wszystkich obecnych na LIII sesji Rady Miasta. Przewodnicząca Rady 
stwierdziła, że w sesji uczestniczy 15 radnych, co stanowi kworum, przy którym Rada 



może obradować i podejmować prawomocne uchwały. Przewodnicząca Rady dodała, 
że obrady są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i 
dźwięk, nagrania udostępniane są w Biuletynie Informacji Publicznej oraz na stronie 
internetowej Urzędu Miasta Siemiatycze.  
 

Do punktu 2 – przedstawienie porządku obrad. 

 
Przewodnicząca Rady powiedziała, że porządek obrad radni otrzymali wraz z 
zaproszeniem na sesję. Przewodnicząca Rady powiedziała, że sesja będzie prowadzona 
zgodnie z przesłanym porządkiem obrad.  
1) otwarcie obrad; 

2) przedstawienie porządku obrad; 

3) przyjęcie protokołu z obrad LII sesji Rady Miasta; 

4) sprawozdanie Burmistrza z prac między sesjami; 

5) podjęcie uchwały w sprawie zmiany Miejskiego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na lata 

2022-2025; 

6) podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 

międzygminnego pomiędzy Miastem Siemiatycze a Gminą Siemiatycze w zakresie 

odbioru nieczystości ciekłych z opróżniania zbiorników bezodpływowych lub 

osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków pochodzących 

z indywidualnych gospodarstw domowych oraz jednostek samorządu 

terytorialnego; 

7) podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta za 2023 r.; 

8) podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Siemiatycze 

na lata 2024 – 2036 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2024 – 

2036; 

9) podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu miasta na 2024 r.; 

10) przedstawienie protokołu Komisji Rewizyjnej z przeprowadzonej kontroli  

funkcjonowania Przedszkola Nr 5 i Żłobka Nr 2; 

11) wolne wnioski; 

12) zakończenie obrad. 

 
Do punktu 3 – przyjęcie protokołu z obrad  LII sesji Rady Miasta. 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że protokół z LII sesji Rady Miasta wyłożony jest 
na stoliku protokolanta i jeżeli do końca obrad nie wpłynął do niego uwagi uzna się go 
za przyjęty.  

Do punktu 4 – sprawozdanie Burmistrza z prac między sesjami. 

Burmistrza przedstawił sprawozdanie. Sprawozdanie stanowi Załącznik Nr 2 do 
protokołu. 



 

Przewodnicząca Rady odczytała opinię Związków Zawodowych na temat 
podejmowanych uchwał z której wynika, że NSZZ Solidarność Zarząd Regionu 
Podlaskiego oddział w Siemiatyczach nie wnosi uwag do podejmowanych na dzisiejszej 
sesji uchwał. 

Punkt 5 - podjęcie uchwały w sprawie zmiany Miejskiego programu profilaktyki i 
rozwiązywania problemów alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii na lata 
2022 - 2025.  
 
Przewodnicząca Rady powiedziała, że uchwała została przedstawiona na komisji. 
Zapytała, czy radni mają jeszcze jakieś pytania czy uwagi do tej uchwały? 
 
Radni uwg nie zgłosili.  

Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad podjęciem uchwały w sprawie zmiany 
Miejskiego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych oraz 
przeciwdziałania narkomanii na lata 2022 - 2025, Przewodnicząca Rady poprosiła 
radnych aby zadeklarowali czy są „za”, „przeciw” czy „wstrzymują się od głosu” 
poprzez wybór odpowiedniego przycisku na tablecie. 

Lp. Nazwisko i imię 

 

głosowanie 

1 Bogucki Marek „za” 

2 Chraniuk Przemysław „za” 

3 Grygoruk Melania „za” 

4 Jakowiuk Tomasz „za” 

5 Jarocka Katarzyna „za” 

6 Korowicki Jerzy „za” 

7 Kosieradzki Antoni „za” 

8 Mironkiewicz Igor „za” 

9 Nayda Katarzyna „za” 

10 Onieszczuk Paweł „za” 

11 Roszczenko Jerzy „za” 

12 Rybałtowski Łukasz „za” 

13 Śnieżko Igor „za” 

14 Usakiewicz Marcin „za” 

15 Zalewska Agnieszka „za” 

 15 „za” 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Uchwała Nr LIII/352/23 –Załącznik Nr 3 

 
 



 
Punkt 6 - podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 
międzygminnego pomiędzy miastem Siemiatycze a gminą Siemiatycze w zakresie 
odbioru nieczystości ciekłych z opróżniania zbiorników bezodpływowych lub 
osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków pochodzących z 
indywidualnych gospodarstw domowych oraz jednostek samorządu terytorialnego.  
 
Przewodnicząca Rady poweidziała, że uchwała była omówiona na komisji. 
 

Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad podjęciem uchwały w sprawie 
wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego pomiędzy miastem 
Siemiatycze a gminą Siemiatycze w zakresie odbioru nieczystości ciekłych z opróżniania 
zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni 
ścieków pochodzących z indywidualnych gospodarstw domowych oraz jednostek 
samorządu terytorialnego, Przewodnicząca Rady poprosiła radnych aby zadeklarowali 
czy są „za”, „przeciw” czy „wstrzymują się od głosu” poprzez wybór odpowiedniego 
przycisku na tablecie. 

Lp. Nazwisko i imię 

 

głosowanie 

1 Bogucki Marek „za” 

2 Chraniuk Przemysław „za” 

3 Grygoruk Melania „za” 

4 Jakowiuk Tomasz „za” 

5 Jarocka Katarzyna „za” 

6 Korowicki Jerzy „za” 

7 Kosieradzki Antoni „za” 

8 Mironkiewicz Igor „za” 

9 Nayda Katarzyna „za” 

10 Onieszczuk Paweł „za” 

11 Roszczenko Jerzy „za” 

12 Rybałtowski Łukasz „za” 

13 Śnieżko Igor „za” 

14 Usakiewicz Marcin „za” 

15 Zalewska Agnieszka „za” 

 15 „za” 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Uchwała Nr LIII/353/23 –Załącznik Nr 4 

 
 
Punkt 7 - podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na 2023 rok. 
Przewodnicząca Rady poprosiła Panią Skarbnik o przedstawienie tych zmian.  



 
Pani Skarbnik powiedziała, że zmiany przedstawiają się następująco:  
 
Zwiększenie w planie dochodów kwota 872 050 zł, w tym; 
- kwota 358 000 - zwiększenie planowanych dochodów z tytułu podatku od 
nieruchomości; 
- kwota 353 700 zł - zwiększenie planu dochodów z wpływów z podatku od spadków i 
darowizn; 
- kwota 87 350 zł - zwiększenie dochodów z tytułu subwencji oświatowej ogólnej 
zgodnie z decyzjami Ministra Finansów z dnia 24 listopada bieżącego roku;  
- kwota 6000 zł  zwiększenie planu dochodów z refundacji opłat za DPS; 
- kwota 7000 zł - zwiększenie planu dochodów z opłat z kapitału opiekuńczego - kwota 
60 000 zł - zwiększenie planu dochodów z tytułu opłat za basen.  
 
Zwiększenie w planie wydatków:  

- kwota 1 254 156,28 zł i w tym 30 400 zł zwiększenie planu wydatków na zadanie 
inwestycyjne "rewitalizacja terenów nabrzeży" na pokrycie wydatków własnych;  

- kwota 12 000 zł zwiększenie planu wydatków na usługi wyceny nieruchomości;  
- kwota 384 000 zł zwiększenie planu wydatków na wynagrodzenia i składki ZUS w 

Urzędzie Miasta; 
-  kwota 76 210 zł zwiększenie planu wydatków w Szkole Podstawowej nr 1; 
- kwota 134 781,28 zł zwiększenie planu wydatków w Przedszkolu Nr 1 i 3 oraz dotacji 

Niepublicznemu Przedszkolu Świętego Cyryla i Metodego oraz Niepublicznemu 
Przedszkolu In Progres; 

- kwota 13 000 zł zwiększenie planu wydatków na dowóz dzieci niepełnosprawnych; 
- kwota 27 855 zł zwiększenie planu wydatków Szkole Muzycznej;  
- kwota 8 200 zwiększenie planu wydatków na opłaty za pensjonariuszy w DPS;  
- kwota 19 610 zł zwiększenie planu wydatków na funkcjonowanie MOPS;  
- kwota 17 100 zł 
- zwiększenie planu wydatków na działania z zakresu wspierania rodziny; 
- kwota 45 000 zł zwiększenie planu wydatków żłobkowi miejskiemu; 
- kwota 348 000 zł - zwiększenie planu wydatków na pokrycie kosztów utrzymania 

czystości, zakupu energii elektrycznej, usług wywozu nieczystości oraz opłaty podatku 
VAT; 

- kwota 78 000 zł - zwiększenie planu dotacji Siemiatyckiemu Ośrodkowi Kultury;  
- kwota 60 000 zł zwiększenie planu wydatków MOSiR kwotę pozyskał skład za opłaty 

za basen.  
 
Zmniejszenie w planie wydatków kwota 382 106,28 zł: 
- kwota 87 700 - zmniejszenie planu wydatków na zadanie inwestycyjne "Wykonanie 
dokumentacji projektowej wykup gruntów oraz budowa kanalizacji deszczowej ulicy 
Plażowej oraz przebudowa ulicy Bursztynowej" w części te środki zostały 
przeznaczone na pokrycie wkładu własnego inwestycji rewitalizacyjnej; kwota 100 zł 
zmniejszenie planu wydatków z kosztów upomnień;  

- kwota 122 000 zł rozwiązanie rezerwy na zarządzanie kryzysowe z przeznaczeniem na 
pokrycie wydatków w dziale 900 czyli gospodarka nieczystościami;  



- kwota 123 000 zł wycofanie z planu wydatków zadania inwestycyjnego pod nazwą 
"Klasa z drewna" Przedszkola Nr 5, gdyż to zadanie będzie realizowane w roku 
przyszłym;  

- kwota 41 860 zł zmniejszenie planu wydatków na usługi opiekuńcze i pozostałe usługi 
z zakresu opieki społecznej;  

- kwota 4 396,28 - zmniejszenie planu wydatków na stypendia i kwota 3 050 zł 
zmniejszenie planu wydatków na zadania z zakresu wspierania rodziny.  
 
Przesunięcia zmniejszenia i zwiększenia w planie dochodów dotyczą wniosku Pani 
Dyrektor MOPS, która w ramach własnego budżetu dokonywała przesunięć na 
potrzebne zadania. Tym samym zostały zmienione:  

- załącznik nr 7- odnośnie planu dochodów i wydatków dla wyodrębionego rachunku 
dochodów oświatowych, wniosek Pani Dyrektor Przedszkola Nr 3, dotacje dla 
jednostek sektora finansów publicznych, dla jednostek sektora finansów spoza 
sektora finansów publicznych, załączniki inwestycyjne oraz załączniki dochodów i 
wydatków.  
 
Przewodnicząca Rady zapytała czy radni mają jeszcze pytania do uchwały? Radni 
pytań nie zgłosili. 
 

Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad podjęciem uchwały w sprawie zmian 
w budżecie miasta na 2024 r., Przewodnicząca Rady poprosiła radnych aby 
zadeklarowali czy są „za”, „przeciw” czy „wstrzymują się od głosu” poprzez wybór 
odpowiedniego przycisku na tablecie. 

Lp. Nazwisko i imię 

 

głosowanie 

1 Bogucki Marek „za” 

2 Chraniuk Przemysław „za” 

3 Grygoruk Melania „za” 

4 Jakowiuk Tomasz „za” 

5 Jarocka Katarzyna „za” 

6 Korowicki Jerzy „za” 

7 Kosieradzki Antoni „za” 

8 Mironkiewicz Igor „za” 

9 Nayda Katarzyna „za” 

10 Onieszczuk Paweł „za” 

11 Roszczenko Jerzy „za” 

12 Rybałtowski Łukasz „za” 

13 Śnieżko Igor „za” 

14 Usakiewicz Marcin „za” 

15 Zalewska Agnieszka „za” 

 15 „za” 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 



Uchwała Nr LIII/354/23 –Załącznik Nr 5 

Punkt 8 - podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 
Siemiatycze na lata 2024-2027 wraz z prognozą kwoty długu i spłat 
zobowiązań na lata 2024-2036.  
 
Przewodnicząca Rady poprosiłą Panią Skarbnik o krótkie wyjaśnienie.  
 
Pani Skarbnik powiedziała, że w pierwszej kolejności zapozna Państwa z uchwałą 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w zakresie wyrażenia opinii o projekcie uchwały w 
sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta Siemiatycze na lata 2024 
- 27 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2024-2036. Powiedziała, 
że skład orzekający zaopiniował przedłożony projekt uchwały w sprawie WPF miasta 
Siemiatycze, stwierdzając że uwzględnia wymogi formalne w zakresie przedmiotu 
regulacji określonych w przypisach ustawy o finansach publicznych oraz w przepisach 
Rozporządzenia Ministra Finansów z dnia 10 stycznia 2013 roku w sprawie Wieloletniej 
Prognozy Finansowej jednostki samorządu terytorialnego i przyjęte dla roku 2024 
podstawowe wielkości znajdują uzasadnienie w projekcie budżetu na rok 2024 i są z 
nimi zgodne.  
Pani Skarbnik dodała, ze tak jak zawsze powtarzała Wieloletnia Prognoza Finansowa w 
roku budżetowym, roku 2024 jest odzwierciedleniem budżetu. Musi być identyczna jak 
założenia budżetu 2024. Natomiast jeżeli chodzi o lata 2025 I 2036 to są założenia w 
zakresie prognozy dochodów i Prognozy wydatków pozwalające na pokrycie deficytu 
jednostki budżetu oraz przewidujące przedsięwzięcia jeżeli są wykraczające poza rok 
budżetowy, w naszym przypadku przedsięwzięcia to są będą realizowane w roku 2024- 
2025 i takowy załącznik jest zamieszczony do Wieloletniej Prognozy Finansowej.  
 
Przewodniczaca rady zapytałą, czy radni mają jeszcze pytania do Pani Skarbnik?  
Radni uwag nie zgłosili. 

Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad podjęciem uchwały w sprawie 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Siemiatycze na lata 2024-2027 wraz z 
prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2024-2036, Przewodnicząca Rady 
poprosiła radnych aby zadeklarowali czy są „za”, „przeciw” czy „wstrzymują się od 
głosu” poprzez wybór odpowiedniego przycisku na tablecie. 

Lp. Nazwisko i imię 

 

głosowanie 

1 Bogucki Marek „za” 

2 Chraniuk Przemysław „za” 

3 Grygoruk Melania „za” 

4 Jakowiuk Tomasz „za” 

5 Jarocka Katarzyna „za” 

6 Korowicki Jerzy „za” 

7 Kosieradzki Antoni „za” 

8 Mironkiewicz Igor „za” 



9 Nayda Katarzyna „za” 

10 Onieszczuk Paweł „za” 

11 Roszczenko Jerzy „za” 

12 Rybałtowski Łukasz „za” 

13 Śnieżko Igor „za” 

14 Usakiewicz Marcin „za” 

15 Zalewska Agnieszka „za” 

 15 „za” 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Uchwała Nr LIII/355/23 –Załącznik Nr 6 

 
Punkt 9 – podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu miasta Siemiatycze na 
2024 rok. 
 
Przewodnicząca Rady poprosiła Panią Skarbnik o omówienie uchwały. 
 
Pani Skarbnik powiedziała, że na początku zapozna radnych z uchwałą Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w sprawie wyrażenia opinii o projekcie uchwały w sprawie uchwalenia 
budżetu miasta Siemiatycze na rok 2024. Powiedziała, że w ocenie składu orzekającego 
przedłożony projekt uchwały budżetowej na rok 2024 spełnia podstawowe wymogi 
formalne określone w ustawie o finansach publicznych, między innymi w odniesieniu 
do określenia dochodów i wydatków budżetu, wyniku budżetu oraz planu rozchodów. 
Projekt planu dochodów i wydatków budżetu opracowano w pełnej szczegółowości 
klasyfikacji budżetowej stosownie do wymagań określonych uchwałą Rady Miasta 
Siemiatycze z dnia 31 sierpnia 2010 roku w sprawie trybu pracy nad projektem 
uchwały budżetowej. Projekt planu dochodów i wydatków budżetu sporządzono z 
wyodrębnieniem na dochody i wydatki związane z realizacją zadań, o których mowa w 
artykule 23 ustawy o finansach publicznych. Planowane dochody i wydatki ujęte w tak 
zwanej części normatywnej projektu są zgodne z wielkościami wykazanymi w tabelach 
ujętych w Załącznikach Nr 1, czyli załącznik dochodów I Nr 2 czyli załącznik wydatków 
do projektu uchwały budżetowej. Miasto Siemiatycze planuje na rok 2024 nadwyżkę 
budżetu w wysokości 1 200 000, która zgodnie z treścią postanowienia zawartego w § 
5 projektu uchwały budżetowej ma być przeznaczona na planowaną spłatę zobowiązań 
z tytułu emisji obligacji komunalnych. Projekt budżetu miasta na 2024 nie przewiduje 
kwoty przychodów. Łączna kwota rozchodów tytułem skład wcześniej zaciągniętych 
zobowiązań dłużnych została zaplanowana na poziomie 1 000 200 zł. Wynik 
działalności bieżącej miasta w roku 2024 zamyka się tak zwaną nadwyżką operacyjną, 
czyli dodatnią różnicą pomiędzy dochodami bieżącymi a wydatkami bieżącymi w 
wysokości 1 350 000 co jest zgodne z dyspozycją art. 242 ustawy o finansach 
publicznych.  
Pani Skarbnik powiedziała, że budżet po uwzględnionych zmianach zaistniałych 
pomiędzy projektem budżetu z dnia 15 listopada przyjętym Zarządzeniem Pana 
Burmistrza a dniem dzisiejszym oraz wniesionych propozycjach na posiedzeniu komisji 
w dniu 18 grudnia bieżącego roku przedstawia się następująco:  



- dochody ogółem - 87 462 651 zł, w tym dochody majątkowe 18 689 500 i dochody 
bieżące 68 773 151 zł; 

- wydatki ogółem 86 262 651 zł, w tym wydatki majątkowe 19 523 500 i wydatki 
bieżące 66 739 151 zł  

Najistotniejsze pozycje jeżeli chodzi o dochody:  
- udziały w PIT i CIT jest to kwota 17 479 453 zł;  
- subwencja ogólna i wyrównawcza - 17 462 772 zł; 
- wpływy z podatków lokalnych - 14 331 000; 
- dotacje BGK w ramach Polskiego Ładu 10 994 000. 
 
I wydatki według podziału:  
- drogi, transport i łączność - 2 932 000;  
- turystyka - 7 025 000, to są wyłącznie wydatki inwestycyjne;  
- gospodarka mieszkaniowa - 178 500;  
- zagospodarowanie przestrzenne i opieka nad cmentarzami - 137 110 zł;  
- administracja publiczna, obsługa biura rady, promocja miasta - 7 192 920 zł;  
- bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa - 455 500; obsługa długu – 

1 200 000; 
- rezerwa ogólna i kryzysowa - 500 000;  
- oświata i wychowanie - 28 130 093 zł; 
- ochrona zdrowia - 780 000;  
- pomoc społeczna - 5 719 800 zł; 
- wspieranie rodzin i żłobków - 2 695 690 zł; 
- gospodarka komunalna i ochrona środowiska - 14 238 700 zł, w tym na inwestycje 

- 7 479 000; 
- kultura i ochrona Dziedzictwa Narodowego - 4 200 000, w tym inwestycje na 

ochronę zabytków 1 600 000;  
- kultura fizyczna i sport - 4 276 000.  
Oprócz tego otrzymaliśmy dofinansowanie na zadania na zadania zlecone z 
Podlaskiego Urzędu Wojewódzkiego na zadania: 

- administrację publiczną - 311 558 zł;  
- ochrony zdrowia - 1 800 zł;  
- pomoc społeczną 405 600;  
- świadczenia społeczne obywatelom Ukrainy - 4 000 080 zł oraz 

świadczenia rodzinne - 5 855 000.  
Przewodnicząca Rday zapytała o to czy radni zgłaszają pytania?  
Radni pytań nie zgłosili. 
 
- Burmistrz powiedział, że nie będę już w cyfry się zagłębiał, ponieważ to już Pani 

Skarbnik przedstawiła, natomiast ten budżet został tak skonstruowany żeby 
uwzględnił wszystkie nasze potrzeby. Czyli wiemy, że potrzeby samorządów są 
bardzo duże a środki którymi dysponujemy są o wiele mniejsze niż mieliśmy 
wcześniej. Natomiast można podnieść podatki, ale tutaj na komisjach które 
wcześniej obradowały  rozmawialiśmy, że nie jest to również jedyny sposób żeby 
dojść do tego, ponieważ mieszkańcy, przedsiębiorcy tak samo płacą podatki i nie 
możemy ich do końca obciążać. Burmistrz dodał, że staraliśmy się tak zrobić ten 
budżet żeby był zrównoważony, po to żeby zapewnić egzystencjalne 



funkcjonowanie miasta, ale również jego rozwój i nie obciążać za bardzo 
mieszkańców. Natomiast tak jak wiemy budżet jest cały rok rozwijany, zmienia się. 
Przychodzą nowe środki zewnętrzne, które naprawdę dość dobrze pozyskujemy i te 
środki będziemy dalej pewnie pozyskiwać I starać się zwiększać budżet. Natomiast 
na dzień dzisiejszy ten budżet jest w taki sposób zrobiony, jeszcze raz powtórzę 
nadmiernie nie obciążał mieszkańców, a po drugie żeby zabezpieczył 
funkcjonowanie szkół, przedszkoli, jednostek organizacyjnych miasta, ale również 
pozwolił na dokończenie istniejących inwestycji. - Wiceprzewodniczący Rady - Igor 
Śnieżko powiedział, że podziela stwierdzenie Pana Burmistrza, że budżet jest trudny. 
Dodał, że Pani Skarbnik z wrodzoną sobie z gracją przedstawiła szybko te cyferki, ale 
nie było łatwo dopiąć ten budżet. Radny dodał, że jeżeli chodzi o podatki, to Rada 
nie uchylała się od trudnych decyzji, te podatku zostały skorygowane na ostatniej 
sesji, żeby ten budżet można było jakoś dopiąć. Ale to co Rada może robić to jedno 
ale druga jest polityka państwa. No teraz sporo się dzieje w polityce proszę Państwa 
wiemy jak nawet trudno jest budżet centralny uchwalić. My na to liczymy, że 
zostanie uchwalony, a pewne środki z budżetu centralnego zostaną w inny sposób 
samorządom przyznawane, chodzi mi o takie dotacje ogólne, docelowe to  dotacje 
jakieś tam są, pojawiają się, choćby na te latarnie, o których Pan Burmistrz mówił. 
No też trzeba mieć oczywiście wkład własny, ta część podatku którą uchwaliliśmy, 
jakby korektę tych podatków pójdą na te wkłady także budżet jest trudny ale też są 
w nim inwestycje. W przyszłym roku czekają nas wybory, przed Radą kolejną jaka by 
ona nie będzie, będą trudne Oczywiście zadania. My takie zadania podejmujemy 
trudne też nie unikamy, chodzi nawet o korektę takich spraw jak... trzeba sie będzie 
się przyjrzeć gospodarki odpadami, jestem tam spora luka. No wiele będzie 
tematów, ale z optymizmem patrzymy na ten przyszły budżet.  
Przewodnicząca Rady zapytała, czy ktoś jeszcze z radnych chciałby zabrać głos w 
sprawie budżetu? 
Radni głosu nie zabrali. 
 

Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad podjęciem uchwały w sprawie 
uchwalenia budżetu na 2024 r., Przewodnicząca Rady poprosiła radnych aby 
zadeklarowali czy są „za”, „przeciw” czy „wstrzymują się od głosu” poprzez wybór 
odpowiedniego przycisku na tablecie. 

Lp. Nazwisko i imię 

 

głosowanie 

1 Bogucki Marek „za” 

2 Chraniuk Przemysław „za” 

3 Grygoruk Melania „za” 

4 Jakowiuk Tomasz „za” 

5 Jarocka Katarzyna „za” 

6 Korowicki Jerzy „za” 

7 Kosieradzki Antoni „za” 

8 Mironkiewicz Igor „za” 

9 Nayda Katarzyna „za” 



10 Onieszczuk Paweł „za” 

11 Roszczenko Jerzy „za” 

12 Rybałtowski Łukasz „za” 

13 Śnieżko Igor „za” 

14 Usakiewicz Marcin „za” 

15 Zalewska Agnieszka „za” 

 15 „za” 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Uchwała Nr LIII/356/23 –Załącznik Nr 7 

 
 

Punkt 10 - przedstawienie protokołu Komisji Rewizyjnej z przeprowadzonej kontroli 
funkcjonowania Przedszkola Nr 5 i Żłobka Nr 2. 

 
Przewodniczaca rady poprosił przewodniczącego Komisji Rewizyjnej o odczytanie 
protokołu. Protokół stanowi Załącznik Nr 8. 
 
Punkt 11 - wolne wnioski. 
 
 
Kto z radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie? 
- radny Chraniuk powiedział, że chciałby się odnieść do słów Pana Burmistrza i również 
podziękować wolnym sądom. Dodał, że myśli że te sądy nawet będą teraz jeszcze 
wolniejsze. Powiedział, że to nie donos tylko doniesienie, co jest różnicą. Doniesienie 
dotyczyło przeniesienia urządzeń reklamowych z posesji Miejskiego Ośrodka Sportu i 
Rekreacji na zewnątrz. Radny dodał, że wyrok jest i uważa że nie ma co dyskutować 
nad wyrokami jeżeli jest takie postanowienie sądu. Dodał, że niekoniecznie było to 
przyzwoitością to jest raz, a druga sprawa Pan Burmistrz do końca nie jest 
zorientowany jeżeli chodzi o podległe jednostki, bo jeżeli Państwo z Panem 
Dyrektorem nie wiecie kto w nocy przynosi takie urządzenia, to tak jakby ktoś 
ewentualnie na naszych posesjach przesadził winogron na zewnątrz i my byśmy się nie 
zorientowali.  
- Burmistrz powiedział, że jego zdaniem “nieprzyzwoicie to jest rozpoczynać kampanię 
wyborczą od donoszenia na kolegów”. 
- radny Korowicki poprosił Pana Prezesa Spółdzielni Mieszkaniowej żeby przedstawił się 
Radzie Miasta, bo bardzo często mamy zapytania odnośnie Spółdzielni Mieszkaniowej 
od mieszkańców tej spółdzielni.  
- Prezes Spółdzielni powiedział, że nazywam się Robert Tołwiński i jest Prezesem 
Spółdzielni od 1 listopada. Dodał, że ma nadziejęna dobrą współpracę zarówno z 
miastem jak i z radnymi. Powiedział, że miał już okazję spotkać się z Panem 
Burmistrzem. – radny Korowicki zapytał, czy jest pan mieszkańcem spółdzielni?  
- Prezes odpowiedział, że tak, posiada mieszkanie w bloku od 2013 roku.  
Prezes Spółdzielni powiedział, ze jak jest przy głosie to chciałbym zapytać czy jest brana 
pod uwagę możliwość innej formy rozliczania opłat za śmieci, czyli powiedzmy od 



metra kwadratowego? Bo tutaj tak jak Pan Burmistrz wspominał są luki, które no 
zapewne trzeba by było zmniejszyć. Szczególnie chodzi tutaj o te deklaracje, na które 
my jako też spółdzielnia nie mamy wpływu kto zadeklaruje ile osób. Nie mamy 
możliwości jakby prawnej do kontroli tego, żeby to to zgłaszać. Zapytał czy jest brana 
pod uwagę może możliwość innej formy rozliczania? Zapewne to były ułatwiło nam 
nam wszystkim i być może zmniejszyło koszty.  
- Burmistrz powiedział, że chciałby się odnieść do tego sposobu rozliczania. 
Powiedział, że na komisji dyskutowaliśmy między innymi również o tym, ponieważ 
część osób można powiedzieć nieuczciwie odprowadza opłatę za śmieci no i ta część 
mieszkańców, którzy uczciwie płacą tak naprawdę płacą za tych co oszukują. Dlatego 
również możemy rozważać, natomiast nie wiem czy Rada zechce jeszcze w tej kadencji, 
bo zostało 3 miesiące prawda, czy zechce podejmować to czy nie. Natomiast są różne 
możliwości, można od metrów kwadratowych, co na przykład Białystok ma. Można 
również od zużytej wody, ale to trzeba będzie przeliczyć, przedyskutować i zastanowić 
się. Natomiast ja uważam, że zmiana opłat taka żeby wyeliminować te luki żeby każdy 
płacił uczciwie pozwoli przede wszystkim na zachować stałą opłatę. Wtedy wszystko 
jest przewidywalne, wiemy jakie są koszty, koszty tych śmieci a nie część mieszkańców 
płaci za tych co nie płacą. Także to by było zmiana tego sposobu uważam, żeby była 
uczciwsza, prostsza i z dużą korzyścią dla tych mieszkańców, którzy uczciwie płacą. 
Trzeba uszczelnić po to, żeby wszyscy płacili regularnie i tyle ile powinni za śmieci co 
pozwoli wpłynąć na niższą nawet cenę śmieci niż jest obecnie. 
- radny Mironkiewicz zwrócił się do radnego Korowickiego, powiedział że ma 
przyjemność współpracować z panem Robertem, ponieważ jest od niedawna w 
Zarządzie Spółdzielni. Pan Robert jest prezesem dwa miesiące i był jedynym 
kandydatem w wyborach na Prezesa Spółdzielni. Dodał, że w jego ocenie pan Robert 
ma energię, charyzmę, duże zaangażowanie w to co robi, w każde zadanie, które stoi 
przed spółdzielnią i wierzy, że ten nowy model zarządzania, który się tutaj pojawił w 
spółdzielni przyniesie duże sukcesy i efekty. Bo tak jak patrząc na te inne spółdzielnie, 
gdzie po prostu z Panem Robertem już w czterech, czy w pięciu miejscach jeździliśmy, 
objeżdżaliśmy różne spółdzielnie gdzie tam po prostu różne innowacyjne są 
technologie, która pozwalają oszczędzać energię i koszty dla mieszkańców, to widać że 
po prostu to zaangażowanie Pana Roberta na pewno w mojej ocenie przyniesie 
wymierne korzystne efekty dla naszego miasta, dziękuję.  
- Radny Korowicki powiedział, że miło to słyszeć. Dodał, że chciałby jeszcze kilka 
spraw gospodarskich poruszyć, powiedział, że Pan Burmistrz wspomniał o budżecie,  I 
sumie na obsługę cmentarzy, zapytał czy dotyczy to również cmentarza żydowskiego i 
tak zwanego po niemieckiego cmentarza na Wesce? Radny zapytał też o ulicę 
Kościuszki, powiedział, że ulica ta od ronda na ulicy Armii Krajowej do Zamościa jest w 
coraz gorszym stanie, zapadliny są już przy samym rondzie na Zamościu, uszkodzone i 
bardzo zniszczone krawężniki w różnych miejscach tej ulicy, dziury na jezdni, a jest to 
bardzo często użytkowana droga. Radny dodał, że kilkakrotnie już zgłaszałem sprawę 
Wód Polskich, którzy mieli się zająć wycinką uschniętych drzew przy rzece Kamionce. 
Jak do tej pory nic się nie dzieje. Radny zapytał, czy było to zgłaszane? Radny zwrócił 
uwage, że na ulicy Armii Krajowej przed mostem na na naszej rzece są coraz większe I 
jak kolega radny wspominał wcześniej też no udeptywanie, zasypywanie tam tych dziur 
i udeptywanie nogą to nic nie daje. Tam trzeba kompleksowo usunąć pewien odcinek 
tego asfaltu i wylać nowy.  



- Burmistrz powiedział, że jeśli chodzi o cmentarze żydowski to nie został on ujety 
w budżecie, ponieważ Miasto nie opiekuje się już tym cmentarzem. Ale mimo wszystko 
będziemy zgłaszać pewnie do gminy żydowskiej ewentualnie sami będziemy 
opiekować się. Cmentarz na Wesce również jest zaopiekowany, mimo że nie było ujęte 
to jako opieka cmentarza. Burmistrz dodał, że na cmentarzu żydowskim, obowiązują 
określone zasady czego, jest długa lista, czego nie można robić na cmentarzach.  
- Radny Korowicki powiedział, że ze względów bezpieczeństwa trzeba ściąć 
niektóre drzewa.  
- Burmistrz powiedział, że będziemy zgłaszać teraz dla gminy żydowskiej, bo nasz 
nasz czas opieki nad cmentarzem już się zakończył. Burmistrz dodał, że jeśłi chodzi o 
ulicę Kościuszki to zostanie to zgłoszone do Starostwa. Dodał, że są tu też radni 
powiatowi i ma nadzieję, że zgłoszą to też na sesji. Jeśli chodzi o Wody Polskie to 
zostało zgłoszone i miało być już to wszystko zrobione, natomiast nie mamy odzewu od 
Wód Polskich. Burmistrz dodał, że jeśli chodzi o asfalt to oczywiście jak przyjdzie 
wiosna będziemy te wszystkie asfalty, które do nas należą naprawiać, a jeżeli to 
zgłoszenia przekazujemy dla zarządców dróg.  
- radny Rybałtowski powiedział, że chciałby zgłosić wniosek mieszkańców ulicy 
Witosa (jak jedziemy Drohiczyńską to w lewą stronę) o naprawę drogi, która została 
zniszczona w związku z powstającą inwestycją. Drugi odcinek, który wymaga naprawy 
to ulica Młodych Orłów. Radny dodał, że ogólnie na bieżąco są uzupełniane te dziury, 
bo były dosyć duże na ulicy Ściegiennego i już są załatane. Radny zapytał też czy jak 
ktoś zauważy uszkodzoną nawierzchnię czy ma dzwonić na przykład bezpośrednio, czy 
zgłaszać jako zagrożenie? Też takie pytania są. 
- Burmistrzpowiedział, że jeśli chodzi o ulicę Witosa i tutaj akurat w tym 
deweloperem dobrze nam się współpracowało ponieważ kilka inwestycji już w mieście 
zrobił i jeśli jakiekolwiek były jakieś zastrzeżenia w niektórych miejscach to zawsze 
poprawił. Burmistrz dodał, że jeśli chodzi o modernizację ulicy Młodych Orłów, to 
ostatnio była tam awaria. Dodał, że Przedsiębiorstwo Komunalne ma taki system, jeżeli 
jest jakaś awaria to oprócz pracowników ja również zostaję poinformowany sms-em, 
czy  na WhatsAppie i wiemy, że jest awaria. I to też mi pozwala szybko przynajmniej 
odpowiedzieć dla mieszkańców, bo czasami ktoś pyta nie wiem, na ulicy Wysokiej nie 
ma wody. Gdzieś tam na Facebooku ktoś zapyta, to  mimo, że tam nie mieszkam, no to 
mam informację z przedsiębiorstwa, że jest akurat awaria i naprawiają. I też mi to 
pozwala łatwiej odpowiadać, to jest dobry system. I jeśli chodzi o zgłaszanie, to mamy 
taki program "Naprawmy to". Natomiast no jeżeli już ktoś do radnego dzwoni, czy do 
nas, także to też nie jest jakiś tam wielki problem i przekazujemy to do firmy która, 
zajmuje się konserwacją i oni często nawet od razu wysyłają ekipę. Ale takie informacje 
czy o ulicach czy o, czy o naprawie ulic, czy o oświetlenie to trzeba dla nas zgłaszać, to 
my jesteśmy od tego żeby naprawiać. Nie wszędzie się dotrze, także tym bardziej, tym 
bardziej dziękujemy za wskazywanie, gdzie trzeba coś poprawić.  
- Radny Korowicki zapytał, czy modernizacja oświetlenia ulicznego będzie też 
dotyczyła oświetlenie nad zalewem? 
- Burmistrz powiedział, że modernizacja oświetlenie dotyczy wymiany lamp, czyli 
nie będzie nowych słupów. Te pieniądze które dostaliśmy, z naszym wkładem prawie 
3,5 miliona złotych dotyczą wymiany lamp czyli te oświetlenie, które jest i do tej pory 
funkcjonowały stare, na przykład sodówki zostaną wymienione. Bo na przykład na ulicy 
Świętojańskiej tak, podczas jej renowacji zostały wymienione lampy na przykład na 



ledowe, no to tam już nie ma potrzeby wymieniać lamp. Ale tu gdzie jest stare 
oświetlenie (około 1800 lamp miejskich), również te które wiszą na słupach PGE. Tutaj 
dodam, że rozmawialiśmy na komisji, że nasza umowa z PGE będzie teraz dotyczyła 
tego że będziemy musieli słupy dzierżawić od PGE, no bo bo taka taka sytuacja jeżeli 
będziemy zmieniać i otrzymywać pozwolenie na użytkowanie będziemy musieli 
wystąpić z pozwoleniem i będzie dzierżawa za słupy. Nie jest jakaś tam taka duża 
kwota, także nie, na pewno oszczędności będą większe. Ale skoro my będziemy płacić 
za dzierżawę słupów to niech niech oni też płacą, tak. Tak rozmawiałem na ten temat 
pomysł mi się spodobał, tak za grunt, ale to już już jest to uwzględnione w nowych 
umowach też tak jest, użytkowanie także to już jest zajęte. Także to wszystkiestare 
rzeczy jak nic się nie robi to nikt tego nie rusza jeżeli już to przychodzi na nowe zasady 
to jest już wszystko na nowe zasady, według nowych zasad regulowane. 
-  Radny Korowicki powiedział, że mieszkańcy zgłosili, że na nowo wybudowanym 
placu zabaw nad zalewem dzieją się wieczorami nieciekawe sceny. Rzekomo bardzo 
rzadko tam zagląda patrol policji. Chciałbym prosić Pana policjanta, żeby po prostu 
wysyłać tam patrole. Bo podobno najczęściej patrol w samochodzie zatrzymuje się na 
parkingu, ale nie zachodzą tam na plac zabaw.  
- Burmistrz powiedział, że jest tam zamontowany monitoring, który dość 
sprawnie działa. Już parę takich sytuacji mieliśmy, gdzie wykorzystywaliśmy ten 
monitoring, także jeżeli ktoś coś próbuje zniszczyć to praktycznie naprawdę go widać 
jak na dłoni. A korzystając z okazji również, pewnie tam od czasu do czasu jeździ 
policja, ale jeżeli jest taka potrzeba to myślę, że w ramach dobrej współpracy Państwo 
tam będą jeździć. Także nie wiem czy Pan Grzegorz jeszcze chce parę zdań powiedzieć?  
- Przedstwiciel policji powiedział, że problem jest znany. Dodał, że Policja 
współpracuje i z Panem dyrektorem i z Panem Burmistrzem. Powiedział, że jest tam 
nowy sprzęt i mieliśmy już zgłoszenie zniszczenia mienia. Prowadziliśmy czynności w tej 
sprawie. Rozmawialiśmy również z Panem Dyrektorem z Panem Burmistrzem o 
montażu monitoringu w tym miejscu także jest to problem znany, policjanci nasi 
jeżdżą, tylko wiadomo, że nie będą tam cały czas stali. Natomiast monitoring, który 
został tam zainstalowany na pewno nam pomoże, żeby zapewnić tam bezpieczeństwo i 
doprowadzić do tego, żeby zatrzymać sprawców tych wykroczeń, zniszczeń. Jak 
najbardziej, będzie tam chodził patrol pieszy. Będziemy tak zadaniować naszych 
policjantów żeby tam byli jak najczęściej.  
- radny Chraniuk powiedział, że na kolegów się nie donosi, ale również kolegów 
się szanuje. Radny powiedział, że we wrześniu poruszał temat  częstotliwości składania 
wniosków do Urzędu Regulacji Energetyki, Pan Prezes Przedsiębiorstwa Komunalnego 
wtedy zapewnił, że w miesiącu lipcu został złożony wniosek o nowe stawki i był czas 
właśnie na rozstrzygnięcie. Radny zapytał o to  jak Urząd Regulacji Energetyki  odniósł 
się do składanego wniosku?  
- Prezes Przedsiębiorstwa Komunalnego powiedział, że taryfa na ciepło 
zwyczajowo zatwierdzana jest na rok, gdy zmieniają się warunki funkcjonowania,  bądź 
funkcjonowania i wytwarzania i dostawy ciepła. To oczywiście te taryfy mogą ulegać 
zmianie, ta zmiana taryfy miała miejsce na początku tego roku. W lipcu tego roku 
został złożony wniosek o nową taryfę, bo ta obecna się kończyła z końcem września i w 
związku z tym zgodnie z przepisami na 60 dni przed zakończeniem obecnie 
obowiązującej taryfy wniosek został złożony. Prezes dodał, że jednocześnie też był 
procedowany wniosek o zmianę koncesji bo nastąpiła zmiana źródła wytwarzania 



ciepła z węgla na gaz. Zmiana koncesji to też jest pewna procedura i wniosek został 
złożony dużo wcześniej na podstawie uzgodnień z URE. 17 listopada został złożony 
wniosek do Starostwa Powiatowego do nadzoru o wydanie pozwolenia na użytkowanie 
tej nowej kotłowni. Wniosek na użytkowanie otrzymaliśmy dopiero w ubiegłym 
tygodniu, także to też trwało dość długo. I ten wniosek na użytkowanie to jest jakby 
ostatni dokument, który powoduje to że może nam URE zatwierdzić zmiany koncesji 
wytwarzania. A co za tym idzie też zatwierdzić nową taryfę na na ciepło. Wszystkie te 
dokumenty zostały Oczywiście w trybie takim niezwłocznym przesłane do URE. I w tej 
chwili czekamy na zajęcie stanowiska w tej sprawie.  
- radny Mironkiewicz zapytał, czy zmiana koncesji będzie korzystna dla 
mieszkańców miasta, dla członków spółdzielni przede wszystkim, bo mieszkańcy 
spółdzielni płacą duże pieniądze za za ciepło. Radny zapytał o to kiedy nastąpi ta 
zmiana?  
- Prezes Przedsiębiorstwa Komunalnego powiedział, że uzyskanie taryfy na ciepło 
wiąże się z uzyskaniem zmiany koncesji. Ja przypomnę też w momencie gdy 
zmienialiśmy źródło ciepła na ulicy Wysokiej rok temu, to ten proces w zasadzie 
złożenia wniosku o koncesję został rozpoczęty w momencie zakończenia budowy. 
Natomiast w tym przypadku budowa trwała, a my byliśmy domówieni z URE, że 
możemy ten wniosek wcześniej złożyć. Wniosek był niekompletny, z tego względu, że 
nie mieliśmy gotowego pozwolenia na użytkowanie. O pozwolenie na użytkowanie 
wystąpiliśmy 17 listopada, a dokument otrzymaliśmy w ubiegłym tygodniu i zostały 
one przesłane. Ostatnia kotłownia węglowa została zamieniona na na gazową o co 
przez wiele lat na sesjach Rady Miasta było wnioskowane. Składając wniosek o 
modernizację tych dwóch kotłowni cena wytworzenia ciepła na gazie była niższa niż na 
węgiel i to sprawa była oczywista, że należy iść w tym kierunku. Oczywiście też mamy 
tego świadomość, że temat gazu to jest temat taki przejściowy na następne kilka czy 
kilkanaście lat. I już powinniśmy też myśleć o nowych rozwiązaniach, bardziej 
ekologicznych z odnawialnych źródeł energii. Oczywiście szukamy tych pewnych 
rozwiązań, które pozwolą na to, żeby te opłaty były niższe. Natomiast też zwrócić 
uwagę na to, że no my nie jesteśmy jako miasto odosobnionym przypadkiem. Wzrost 
cen ciepła, który miał miejsce w ciągu ostatnich miesięcy no to dotyczy w zasadzie 
wszystkich. Ta nowa taryfa, która, która jest teraz procedowana zakłada obniżkę tych 
cen ciepła, które które mieszkańcy ponoszą. Myślę, że będzie będzie odczuwalna.  
- Radny Mironkiewicz zapytał o jakie kwoty będzie obniżka? 
- Prezes Przedsiębiorstwa Komunalnego odpowiedział, że  nie jestem w stanie 
powiedzieć, będzie to kilkanaście procent. Natomiast też zwróćmy uwagę na to, że do 
tej pory funkcjonowało coś takiego jak rekompensaty i wyrównania gdzie część 
kosztów ogrzewania, która my w zasadzie jako przedsiębiorstwo ponosiliśmy była była 
ponoszona jakby w części przez mieszkańców, a część była w formie wyrównania 
zwracane z budżetu państwa. I tak żeby te ceny powiedzmy obniżenia taryfy były 
odczuwalne, to po prostu musimy zejść z tych wyrównań, z tych rekompensat. I tak 
naprawdę w tej nowej taryfie już jakby nie będzie tych rekompensat, bo ceny w nowej 
taryfie będą poniżej progów określonych w ustawie.  
- Pan Prezes Spółdzielni Mieszkaniowej powiedział, mieszkańcy z bloku, który 
znajduje się przy kotłowni skarżą się na niskie kominy. Bo kominy, które były wcześniej 
były wyższe od bloku, te są, sięgają raptem do połowy bloku i ten dym z tych kominów 
idzie po balkonach. Zapytał czy przewidziana jest przebudowa tych kominów. Bo 



jednak chyba to nie było przewidziane, że ten dym jednak będzie do mieszkań 
wchodził. No niech i para, mimo wszystko nie wiem czy by Pan Burmistrz chciał mieć tą 
parę u siebie w mieszkaniu. Także no po prostu trzeba się zastanowić czy nie trzeba 
przebudować tych kominów.  
- Prezes Przedsiębiorstwa Komunalnego powiedział, że temat kominów i tej pary, 
która wydostaje się był poruszany też na spotkaniu, w którym miałem możliwość 
uczestniczyć z Panem Burmistrzem z mieszkańcami spółdzielni mieszkaniowej. No i 
oczywiście tak wracając jeszcze do tych rzeczy to też mieliśmy skargi, że jest głośno. No 
miejmy to też na uwadze, że te kotłownie, które mamy w mieście one są w większości 
zlokalizowane w centrum, w centrum osiedli i jakieś tam powiedzmy niedogodności z 
tego tytułu występują. Pomiary hałasu zrobiliśmy, ponieśliśmy też z tego tytułu koszty, 
niestety no ale zrobiliśmy, no nie stwierdziliśmy przekroczeń w tym zakresie. Co do 
przebudowy kominów, no jeśli problem jest taki, a jest i mieszkańcy nam to zgłaszali, 
no generalnie warto temu się się przyjrzeć. Wysokość kominów została zrobiona 
zgodnie z projektem i jeśli należy w jakikolwiek sposób to przebudować to oczywiście 
przebudowa wymaga zmiany projektu, pozwoleń, uzgodnień. Dodam, że to jest strefa 
konserwatorska, gdzie też zgoda Konserwatora Zabytków jest wymagana i to 
oczywiście to trwa. To też proszę też jakby przekazać mieszkańców, że my mamy tego 
świadomość i chcemy ten problem rozwiązać. Zrobiliśmy już konsultacje z 
projektantem, który jakby opracowuje nową koncepcję tych kominów i myślę, że jeśli 
tam je przedłużymy o metr,  półtorej to te uciążliwości się zmniejszą.  
- Wiceprzewodniczący Rady powiedział, że kotłownia to jest taki palący temat, 
pytania o taryfy już padały i Pan Prezes tłumaczył. No wygląda na to, że wszystkie 
terminy są dochowane. Wiceprezwodniczący rady powiedział, że za dobrą monetę 
przyjmuje tutaj deklarację radnego Mironkiewicza o dobrej współpracy z nowym 
Prezesem. Dodał, że gdzieś w telewizji widział, że któraś gmina w Polsce taki 
nowatorski program ogrzewania bloków prowadziła. Są tam pompy ciepła, 
fotowoltaika, w ogóle cała nowa historia. Te bloki są w ogóle niezależne od jakby 
źródeł ciepła. Jakieś tam środki z KPO się pojawiają i takie rzeczy będą preferowane. 
Skoro Pan Prezes tak dynamicznie tutaj próbuje działać zachęcam do takiego jakby 
przyjrzenia się tematowi. Ten blok jest zupełnie oddzielony, sam sobie działa, 
mieszkańcy są zadowoleni. Były wywiady z tymi mieszkańcami, także warto by było się 
przejrzeć. No i Oczywiście ten problem spalin no to od razu by został jakby z miejsca 
usunięty. To taka moja uwaga ogólna.  
- Burmistrz powiedział, że każdy z nas bardzo szybko przyzwyczaja się do 
dobrego, bo przypomniało mi się jak z Panem Usakiewiczem chodziliśmy w kampanii 
wyborczej w 2018 roku i akurat sadza z tego komina wystrzeliła i podeszliśmy do Pani, 
która takie trzy centymetry sadzy z samochodu zgarniała. Już myśleliśmy, że 
oberwiemy a Pani mówi "to jeszcze mało, bo ja jestem ze Śląska", także to autentyczna 
sytuacja była. Burmistrz dodał, że wielkim problemem była dla mieszkańców osiedla 
Sady ta sadza, która się osadzała na praniach, blokach, ubraniach. Natomiast w tej 
chwili nie ma sadzy, zaczyna przeszkadzać para. Ja bym jeszcze zbadał czy to dla 
jednego mieszkańca czy dla dwóch czy tak naprawdę to przeszkadza dla 20-10 czy 30 
mieszkańców i to wtedy dopiero trzeba było podjąć decyzję. Bo ja rozumiem, że jeżeli 
coś zostało zaprojektowane zostało wybudowane zgodnie ze sztuką to ktoś już nad ten 
temat przemyślał prawda i myślę, że tutaj jest takie nasze zadanie żebyśmy sprawdzili 



jak duży jest to problem. Bo ja sam to słyszałem będąc na spotkaniu w Spółdzielni 
Mieszkaniowej, że dla Pana ta para przeszkadzała.  
- radny Mironkiewicz powiedział, że radny Oniszczuk przedstawił informację na 
temat naszych przedszkolu i możemy być dumni z tego, że mamy takie przedszkola, że 
wyglądają tak wspaniale, że są wyposażone, że są tam odpowiednie kadry. Nie mamy 
się naprawdę czego wstydzić. Jakość świadczonych działań i usług można powiedzieć w 
tych przedszkolnych cały czas rośnie. Widoczne jest to zwłaszcza dynamiczne takie w 
Przedszkolu Nr 1, gdzie po prostu zostały zrobione inwestycje bardzo szybko, które no 
poprawiają bezpieczeństwo i wygląd, estetykę, jakość funkcjonowania przedszkola. 
Wiem z rozmów z mieszkańcami, z kadrą, że współpraca z rodzicami jest bardzo dobra. 
Rodzice wspierają działania przedszkoli i naprawdę brawo dla Pań zarządzających tymi 
naszymi przedszkolami.  
Radny odniósł się do poruszanych tematów odnośnie działań jakichś takich 
szkodliwych, negatywnych i zgłoszeń. Powiedział, że jest aplikacja "naprawmy to", jest 
także taka aplikacja "Krajowa mapa zagrożeń bezpieczeństwa" ona funkcjonuje od 
wielu lat i każdy obywatel anonimowo zgłasza zagrożenie w środowisku. To również 
dotyczy infrastruktury drogowej, czyli tam gdzie co Pan Łukasz mówi, że jeżeli gdzieś 
droga jest uszkodzona zniszczona te zagrożenia, te zgłoszenia weryfikuje nie Urząd 
Miasta, a na przykład a policja przede wszystkim. Tutaj policja angażuje się w to i 
zwraca się ewentualnie, jeżeli sama nie może swoimi środkami, zwraca się do 
stosownych instytucji o podjęcie działań zmierzających do usunięcia tych zagrożeń, do 
likwidacji uszkodzeń. Radny do użytkowania "Krajowej mapy zagrożeń 
bezpieczeństwa" dzięki temu na pewno będzie efektywniej działała policja i inne 
służby, które będą likwidowały te zagrożenia. Radny dodał, że w tym miesiącu policja 
otrzymała nowy radiowóz ze składek samorządowych i ze swojej strony chciał 
podziękować, ponieważ ten radiowóz trafił do niego na posterunek. W składce 
partycypowało nasze miasto i jest to bardzo fajny samochód i pomimo, że będzie 
działał tak jakby na co dzień na gminie powiatowej, ale także służby są pełnione często 
na terenie Siemiatycz, więc będzie także służył Siemiatyczom. Radny w imieniu 
własnym i w imieniu Komendanta podziękował za wsparcie.  
- radny Korowicki powiedział, że wszyscy jesteśmy dumni z Policji. My 
mieszkańcy, a szczególnie teraz w tych, w tym okresie gdzie mamy wiadomo na naszej 
granicy naprawdę, no niespokojnie i mnóstwo policjantów z całego kraju. Radny dodał, 
że często odwiedzają go policjanci z różnych miejscowości i są mile zaskoczeni naszymi 
terenami i naszymi ludźmi, że bardzo ich ludzie zauważają i szanują. Dodał, że często 
im powtarza że my jesteśmy dumni z nich i oni też powinniście być dumni z siebie. 
Radny dodał, że  liczymyna dobrą współpracę z policją. 
- Pan Radny Chraniuk powiedział, że również dołącza się do Pana radnego, bo też 
zauważa, że w przeciągu kilku czy kilkunastu lat jakość usług jeżeli chodzi o udzielanie 
nam tego bezpieczeństwa wzrosła niesamowicie. Dodał, że widać policjantów, widać 
pieszo jak chodzą, jak interweniują. Wydaje się, że naprawdę nasze miasto jest jest 
bezpieczne. Dodatkowo kultura osobista i fachowość, jeżeli chodzi o interwencję są 
zdecydowanie na wysokim poziomie. Także ja też jako radny pragnę podziękować.  
- Przedstawiciel Policji powiedział, że no niezmiernie miło słyszeli takie słowa ze 
strony Panów radnych. Fakt faktem jest tych policjantów coraz więcej. Dostajemy 
nowe etaty policyjne. Na chwilę obecną mamy 103 etaty i wszystkie są obsadzone. 
Także na pewno to sprawia to, że jesteśmy widoczni. Tak dla przykładu powiem, 



rozmawiamy ostatnio z Komendantem Miejskim z Białegostoku i tam wyjeżdża na 
służbę około 10 - 12 patroli, u nas 5 - 6. Pan Policjant powiedział, ze przekaże te 
wszystkie słowa dla Pana Komendanta.  
 
Przewodnicząca Rady złożyłą życzenia świateczne i noworoczne, życząc “pomyślności, 
optymizmu i dużo zdrowia. Odpoczynku od zabieganej codzienności we wzajemnej 
bliskości i spokoju. Aby nowy rok przyniósł spełnienie marzeń oraz obfitował w sukcesy 
i satysfakcję w życiu prywatnym i zawodowym 
 
 
Do punktu 12 – zakończenie obrad. 
 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad sesji Rady Miasta w dniu 29 grudnia 2023 
r. Przewodnicząca Rady zamknęła obrady o godz. 14:45. 
 
Na tym protokół zakończono. 
 
Protokołowała                 Przewodniczący Rady Miasta 
 
Monika Mazur      Agnieszka Zalewska 
 
 


